
Protokół Nr III /2018 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 grudnia 2018 r. 

 

III Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

28 grudnia 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1510. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie III Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Andrzej Lewandowski. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad była radna Barbara Grzywacz. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Grzywacz wyraziła zgodę. 
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Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radna Grzywacz 

została powołana na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 5) Następnie odczytał wniosek Zarządu o jego rozszerzenie (załącznik nr 6). 

Przystąpiono do głosowania w sprawie rozszerzenia porządku obrad o punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Rozszerzono porządek o dodatkowy punkt. 

Punkt otrzymał nr 7a. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie rozszerzenia porządku obrad o punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8.  Rozszerzono porządek o dodatkowy punkt. 

Punkt otrzymał nr 7b. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia rozszerzonego porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9. Przyjęto porządek obrad wraz z rozszerzeniem. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie III Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

7a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 
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7b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (IV)”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia delegatów powiatu nowomiejskiego na Walne 

Zebranie Członków Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza Drwęcy. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad III Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad II Sesji Rady Powiatu Jan Czapliński poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10. Przyjęto protokół nr II/2018. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 01 do 20 

grudnia 2018 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 29 listopada i 6 grudnia 2018 r. 

(załącznik nr 11) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 07.12 – narada kierowników jednostek organizacyjnych powiatu; spotkanie opłatkowe 

członków Cechu Rzemiosł Różnych;  

- 10.12 - podpisanie aktu notarialnego dotyczącego przekazania aportem nieruchomości 

spółce Szpital Powiatowy Sp. z o.o., w której mieści się blok operacyjny; 

-11.12 – narada naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego; 

- 12.12 – Gala Sportu Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego  

w Olsztynie. Starosta przedstawił wyniki dotyczące naszego powiatu (załącznik nr 12); 

spotkanie wigilijne Związku Emerytów i Rencistów; 

- 13.12 – członkowie Zarządu Powiatu uczestniczyli w posiedzeniu Rady Nadzorczej Szpitala 

Powiatowego; sesja Rady Gminy w Kurzętniku; 
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 - 15.12 – spotkanie wigilijne Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego; 

- 16.12 – Jarmark Bożonarodzeniowy z udziałem ponad 70 wystawców; Dzień Seniora  

w Boleszynie połączony ze spotkaniem wigilijnym; 

Z sali obrad wyszedł Radca Prawny. 

- 17.12 – spotkanie wigilijne Uniwersytetu Trzeciego Wieku; 

- 18.12 – wieczornica harcerska w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w NML; sesja Rady 

Miejskiej; 

- 19.12 – spotkanie wigilijne w Warsztatach Terapii Zajęciowej; I posiedzenie Konwentu 

Starostów Województwa Warmińsko – Mazurskiego, podczas którego dokonano wyboru 

nowych władz i zajęto stanowisko w sprawie finansowania szpitali; spotkanie wigilijne 

pracowników firmy Szynaka Meble; 

- 20.12 – posiedzenie Zarządu Powiatu; spotkanie wigilijne w Powiatowym Środowiskowym 

Domu Samopomocy; wojewódzkie spotkanie opłatkowe w Olsztynie; spotkanie wigilijne  

w Domu Dziecka;  

- 21.12 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; posiedzenie 

Powiatowej Rady Rynku Pracy; spotkanie wigilijne w Zespole Szkół im. C. K. Norwida  

w NML; 

- 27.12 – spotkanie z pracownikami gmin odpowiedzialnymi za sprawy z zakresu obrony 

cywilnej i obronności. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Jan Rochewicz zapytał jakie podjęto decyzje w sprawie szpitala, poza przekazaniem 

aportem nieruchomości bloku operacyjnego. Radni chcieliby wiedzieć jakie zapadły decyzje 

odnośnie sytuacji szpitala, tym bardziej, że wkrótce jest posiedzenie Rady Nadzorczej.  

Starosta odparł, że na razie odbył się akt notarialny – wniesienie aportem majątku. 

Radny Rochewicz zapytał jakie są kolejne działania, bo czas płynie, a sytuacja finansowa nie 

jest ciekawa. 

Starosta odpowiedział, że sytuacja naszego szpitala nie jest ciekawa, podobnie jak i wielu 

innych szpitali w kraju.  

Radny Rochewicz powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji też dyskutowano na 

temat wyposażenia na wyremontowany oddział chirurgiczny. Radny zapytał czy maksymalne 

skrócenie czasu uruchomienia oddziału nie wpłynęłoby korzystnie na negocjacje z NFZ. 

Radny zapytał czy sprzęt ze starego oddziału, może być wniesiony na oddział po remoncie  

i czy będzie spełniał standardy. 
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Starosta odparł, że każdy jest zainteresowany jak najszybszym uruchomieniem 

wyremontowanego oddziału chirurgii. Niektóre zakupy już poczyniono, a niektóre można 

będzie dokonać dopiero z początkiem roku. 

Radny Rochewicz zapytał o stary sprzęt. 

Starosta stwierdził, że chciałoby się mieć w całości nowy sprzęt na oddziale. Czy to się uda – 

nie wiadomo. Będziemy starali się, aby było go jak najwięcej. 

Radny Rochewicz poddał pod rozwagę, czy nie należałoby pomyśleć nad środkami dla 

szpitala – jak wcześniej była mowa, chodzi o kwotę ok. 350 tys. zł, i zrealizować sprawę 

wyposażenia „jednym rzutem”. 

Starosta powiedział, że kończy się rok. Będą wolne środki. Dyrektor czyni starania w kwestii 

pozyskania sprzętu niemedycznego od darczyńców.  

Radny Rochewicz zapytał jakie stanowisko zajął Konwent Starostów.  

Starosta odparł, że Konwent poparł stanowisko Związku Pracodawców Szpitali Powiatowych.  

Radny Mieczysław Łydziński zapytał czy Starosta może przedstawić szczegóły dotyczące 

spotkania w sprawie finansowania szpitali. 

Starosta odparł, że nie był na spotkaniu dotyczącym finansowania szpitali, a na Konwencie, 

który poparł stanowisko Związku Pracodawców Szpitali Powiatowych. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania. 

Więcej pytań nie było. 

Na salę obrad wszedł Radca Prawny. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Jacek Rydel podziękował Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych za odpowiedź na jego 

zapytanie z poprzedniej sesji i Staroście za przesłanie pisma do Rejonu Dróg Wojewódzkich 

w Nidzicy. Wyraził nadzieję, że RDW pozytywnie rozpatrzy sprawę. Następnie radny złożył 

zapytanie dotyczące przejścia dla pieszych przez drogę krajową nr 15 w Kurzętniku 

(załącznik nr 13).  

Radny Łydziński powiedział, że podjęta była inicjatywa inspekcji dróg powiatowych. Nie 

doszło to do skutku. Radny wnioskował, aby zrealizować objazd dróg po sezonie zimowym, 

w marcu. Radny powiedział, że Plan Remontów Dróg Powiatowych był opracowany na lata 

2014 – 2019. Radny zapytał czy możliwe jest, aby radni otrzymali zestawienie dotyczące 

realizacji planu, chyba, że taka informacja będzie ujęta w Raporcie o stanie powiatu, to wtedy 
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wniosek jest nieaktualny (załącznik nr 14). Radny zapytał czy plan będzie aktualizowany  

w najbliższym czasie. 

Starosta odparł, że w latach 2014 – 2018 wybudowano niespełna 40 kilometrów dróg. Dwie 

drogi ujęte w planie, nie będą wykonane, ale plan był ambitny. Dodał, że udostępni radnym 

zestawienie, żeby radni wiedzieli jaki był plan i jakie wykonanie.  

Radny Wojciech Kozłowski złożył zapytanie dotyczące sytuacji finansowej szpitala 

(załącznik nr 15). 

Radny Łydziński złożył zapytanie dotyczące norm zatrudnienia pielęgniarek i położnych  

w szpitalu (załącznik nr 16). 

Radny Daniel Zdanowski zapytał o przebudowę mostu w ciągu drogi powiatowej  

w miejscowości Wonna na przepust z rur stalowych – w jakim  zakresie i okresie będzie 

realizowana ta inwestycja. Czy jest szansa, aby wyremontować drogę powiatową w kierunku 

Szeplerzyzny czy Szwarcenowa. 

Starosta odparł, że najpierw wniosek musiałby być złożony i musiałby uzyskać 

dofinansowanie.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Innych wniosków i zapytań nie było. 

Ad. 7a 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 

Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 

ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 17. 

Uchwała nr III/23/2018 została podjęta. Stanowi załącznik nr 18. 

Ad. 7b 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 19. 

Uchwała nr III/24/2018 została podjęta. Stanowi załącznik nr 20. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (IV)” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Łydziński powiedział, że jest trochę zdziwiony. Projekt uchwały dotyczy osób 

młodych. W obecnym czasie, kiedy jest tak, że to praca szuka człowieka, a nie człowiek 

pracy, dziwne jest, że jest jeszcze grupa osób, która potrzebuje takich form wsparcia. Radny 

wnioskował, aby Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawił więcej szczegółów na 

temat projektu, wyjaśnił jaki ma być jego efekt końcowy. 

Dyrektor PUP Tomasz Rafalski wyjaśnił, że w tej chwili jest ok. 1250 osób bezrobotnych  

w powiecie, z tego ok. 35-40% to osoby do 29 roku życia. Nie mają one pracy z rożnych 

przyczyn. Część rejestruje się w urzędzie pracy, aby pozyskać środki na założenie 

działalności gospodarczej, inni ubiegają się o staż pracy w danej firmie lub pracodawca 

planuje ubiegać się o środki na dofinansowanie stworzenia stanowiska pracy. Jest oczywiście 

też grupa osób, która nie chce pracować. System pomocy społecznej jest tak rozbudowany, że 

bardziej opłacalne jest nie pracować i korzystać z różnych świadczeń. Przyczyny mogą być 

też indywidualne, osobiste – osoba nie może podjąć pracy ze względu na stan zdrowia, a żeby 

móc się leczyć, musi być ubezpieczona. Jeżeli chodzi o plany co będzie zrealizowane  

w ramach projektu, są one następujące: 

- 38 miejsc stażowych – 305 132,63 zł, 

-  27 bonów szkoleniowych – 138 tys. zł, 

- 13 dotacji na działalność gospodarczą - 312 tys. zł, 

- 14 bonów na zasiedlenie - 126 tys. zł. 

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta Jerzy Czapliński. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 

radnych. 

Radny Łydziński stwierdził, że są to dodatkowe środki, które trafią do mieszkańców naszego 

terenu, więc należy to ocenić pozytywnie.  

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21. 

Uchwała nr III/25/2018 została podjęta. Stanowi załącznik nr 22. 
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia delegatów powiatu nowomiejskiego na 

Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza Drwęcy. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Poinformował, że w poprzedniej kadencji 

delegatami byli: Starosta Andrzej Ochlak oraz Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa 

Krzysztof Puwalski. Jest propozycja, aby nadal pełnili oni swoje funkcje. Przewodniczący 

zapytał czy są inne propozycje. Nie było. 

Kandydaci wyrazili zgodę na ustalenie ich delegatami na Walne Zebranie Członków 

Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza Drwęcy. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 23. 

Uchwała nr III/26/2018 została podjęta. Stanowi załącznik nr 24. 

Ad. 10 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Odpowiedzi na zapytania będą udzielone na piśmie. 

Ad. 11 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Przewodniczący poinformował, że następna sesja odbędzie się 24 stycznia 2019 r. 

Ad. 12 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady III Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


